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Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 136 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Tredje behandling af lovforslag nr. L 90: 
Forslag til lov om ændring af  lov om boligbyg- 

geri, realkreditlov og lov nr. 138 af  7. marts 1990 
om ændring af  forskellige lovbestemmelser. 
(Kvoter for 1991. Ændret finansiering af bygge- 
skader m.v. Ændrede regler om vedtægterne for 
Boligselskabernes Landsbyggefond. Begræns- 
ning af  driftsudgifterne. Uddelegering til kom- 
munerne af  behandlingen af den enkelte støtte- 
sag m.v.). 

Af boligministeren (Svend Erik Hovmand). 
(Fremsat 24/1 91. Første behandling 6/2 91. 

Betænkning 2/4 91. Anden behandling 4/491). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 69 stemmer (KF, V, FP, CD, RV 
og KRF) mod 67 (S og SF). 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Anden behandling af lovforslag nr. L 48: 

Forslag til lov om ændring af realkreditlov. 
(Adgang til at yde lån ved institutskifte, intern re- 
vision m.v.). 

Af boligministeren (Svend Erik Hovmand). 
(Fremsat 10/1 91. Første behandling 23/1 

91. Betænkning 4/4 91). 

Der var stillet 9 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stillet 
ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforslage- 
ne og spørgsmålet om lovforslagets overgang til 
tredje behandling sattes til forhandling under 
ét. 

Forhandling 

Kirsten Jacobsen (FP): 
Det forslag, som vi har liggende foran os, 

lovforslag nr. L 48, var oprindelig bare en lille 
krølle, som skulle følge med forslaget fra skat- 
teministeren om at give ret til at skifte kreditfor- 
ening uden stempelafgift. Men der er jo unæg- 
telig sket ting og sager inden for realkreditten, 
og det er baggrunden for, at man til dette for- 
slag har ønsket at stille nogle ændringsforslag, 
således at man i realkreditloven får slået fast, 
hvordan institutterne skal gebærde sig. 

Ændringsforslag nr. 1 af boligministeren in- 
deholder egentlig kun en ny affattelse af titlen. 
Jeg synes ærlig talt, det er pauvert, at det er re- 
geringens eneste bidrag til at sørge for, at reg- 
lerne på realkreditområdet bliver skærpet. Det 
er særlig pauvert, når man tager i betragtning, 
hvilke indgreb det i august måned endelig lyk- 
kedes at få regeringen til at overveje. Jeg husker 
meget tydeligt statsministerens pressemedde- 
lelse fra den 3. august, hvori statsministeren 
sagde, at regeringen ville overveje ændringer i 
realkreditloven, som skulle sikre lånerne større 
indflydelse, større medbestemmelsesret. 

Ingen af de punkter har regeringen villet leve 
op til ved de ændringsforslag, der er stillet... 

Formanden: 홢 
Jeg skal røbe, at der foregår en forhandling i 

øjeblikket, og jeg beder om, at den kan gen- 
nemføres i rimelig ro i salen. 


